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Protokół z posiedzenia 

Rady Towarzystwa Doktorantów 

Uniwersytetu Jagiellońskiego 

 

Kraków, 29 maja 2017r. 
 

Posiedzenie Rady Towarzystwa Doktorantów Uniwersytetu Jagiellońskiego odbyło się w dniu  

29 maja 2017 r. o godzinie 19:00 w siedzibie TD UJ.  

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 

Członkowie Rady: 

Natalia Czyżowska (WFilozof) – Prezes TD UJ 

Emil Antipow (WSMiP) 

Dominik Hodurek (WH) 

Tomasz Guzik (WPiA) 

Katarzyna Konik (WSMiP) 

Konrad Kulikowski (WFilozof) 

Karolina Olszowska (WH) 

Michał Ożóg (WPiA) 

Aneta Pieczka (WZiKS) 

Paula Złotowska (WPiA) 

 

Komisja Rewizyjna: 
Magdalena Cyran (WSMiP) 

Michał Olszowski (WPiA) - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

Protokolant: 

Katarzyna Konik 

 

 

 

Protokołowała  

Katarzyna Konik 

 

 

 



 

Punkt pierwszy 

Otwarcie posiedzenia 

 

19:02 - Prezes Towarzystwa Doktorantów Uniwersytetu Jagiellońskiego Natalia Czyżowska 

otworzyła posiedzenie Rady. 

 

Punkt drugi 

Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia Rady 

 

Natalia Czyżowska  zarządziła jawne głosowanie nad przyjęciem protokołu z dnia 27 kwietnia 

2017 roku. Protokół został przyjęty jednogłośnie. Oddano głosy: 9 – za, 0 – wstrzymujące się, 

0 – przeciw. 

 

Punkt trzeci 

Rozpatrzenie podania w konkursie na Dofinansowanie Działalności Doktorantów 

 

Natalia Czyżowska przedstawiła sprawę doktoranta M. T., który otrzymał dofinansowanie na 

konferencję krajową w wysokości 200 zł, w której nie uczestniczył. Doktorant złożył pisemną 

prośbę o przesunięcie środków na pokrycie kosztów dwóch innych konferencji. 

Przewodniczący Komisji Nauki i Badań Rafał Damaziak zarekomendował dofinansowanie 

jednej z konferencji. 

Emil Antipow zwrócił uwagę na problemy formalne. We wnioskach, które doktoranci składają 

podczas naboru do Konkursu na Dofinansowanie Działalności Doktorantów UJ podana jest 

wysokość opłaty konferencyjnej, wyrażona jest pisemnie zgoda promotora/opiekuna oraz 

przedstawione uzasadnienie wyjazdu. Ponadto pozytywne rozpatrzenie prośby wprowadziłoby 

precedens  pozwalający na omijanie procedury składania wniosków. Katarzyna Konik 

zaznaczyła, że w przypadku braku możliwości uczestnictwa w dofinansowanej konferencji 

doktoranci składają rezygnację. Istnieje wysokie prawdopodobieństwo, że gdyby zdawali sobie 

sprawę z możliwości zamiany przedmiotu dofinansowania, składaliby więcej takich wniosków.  

Konrad Kulikowski zauważył, że obie konferencje proponowane do rozliczenia przez M. T. już 

się odbyły. Zdaniem Anety Pieczki, ideą konkursu jest dofinansowywanie wyjazdów w 

związku z tym należałoby rozpatrzeć wniosek pozytywnie. Emil Antipow dodał, iż wnioski są 

rozpatrywane przez zespół konkursowy  w taki sposób, aby w miarę możliwości równo 

dofinansowywać wyjazdy na konferencje podobnej rangi i odbywające się w tym samym 

miejscu. Konrad Kulikowski zauważył, że wyrażenie zgody na rozliczenie, umożliwi w 

przyszłości przenoszenie środków uzyskanych na merytorycznie dobre wydarzenia na 

wydarzenia słabszej jakości. 

Natalia Czyżowska zarządziła jawne głosowanie nad cofnięciem dofinansowania doktorantowi 

M. T. Rada zadecydowała o cofnięciu dofinansowania w drugiej edycji konkursu. Oddano 

głosy: 8 – za, 0 – wstrzymujące się, 1 – przeciw. 

 

 

http://www.doktoranci.uj.edu.pl/towarzystwo/komisje/komisja-nauki-i-badan/zespol-ds.-ddd


Punkt czwarty 

Zmiana na stanowisku Redaktora Naczelnego Zeszytów Naukowych 

 

Natalia Czyżowska poinformowała o rezygnacji z funkcji Redaktora Naczelnego Zeszytów 

Naukowych Arkadiusz Nyzio z dniem 31 maja 2017 roku. Od dnia 1 czerwca 2017 roku na 

stanowisko redaktora zaproponowana została Ewa Modzelewska. Ewa pełniła do tej pory 

funkcję Redaktora Serii Humanistycznej Zeszytów Naukowych, wcześniej była członkiem 

redakcji. W latach 2010-2012 pracowała w Gazecie Krakowskiej. W związku z tym posiada 

doświadczenie dziennikarskiej i edytorskie. Wyraziła chęć objęcia funkcji Redaktora 

Naczelnego Zeszytów Naukowych. Ponadto na spotkaniu Natalii Czyżowskiej, kandydatki 

Ewy Modzelewskiej oraz obecnego redaktora Arkadiusza Nyzio uzgodniono płynne 

przekazywanie obowiązków oraz wsparcie ze strony Arkadiusza Nyzio. 

Natalia Czyżowska zarządziła tajne głosowanie nad przyjęciem kandydatury i poprosiła, aby 

funkcję Komisji Skrutacyjnej pełnili obecni członkowie Komisji Rewizyjnej (Magdalena Cyran 

i Michał Olszowski) oraz Michał Ożóg, który zgłosił się na ochotnika. Rada TD UJ przyjęła 

kandydaturę Ewy Modzelewskiej. Oddano głosy: 7 – za, 0 – wstrzymujące się, 0 – przeciw oraz 

2 głosy nieważne.  

 

Punkt piąty 

Opinia TD UJ ws. powołania kierownika anglojęzycznych studiów doktoranckich na 

Wydziale Biologii i Nauk o Ziemi UJ 

 

Natalia Czyżowska poinformowała, że Rada otrzymała prośbę o zaopiniowanie kandydatury 

dr hab. Joanny Rutkowskiej na kierownika anglojęzycznych studiów doktoranckich na 

Wydziale Biologii i Nauk o Ziemi UJ oraz w Instytucie Nauk o Środowisku. Rada TD UJ 

jakiś czas temu pozytywnie zaopiniowała  utworzenie tego kierunku. Natalia Czyżowska 

zwróciła się o opinię do doktorantów z Wydziału Biologii i Nauk o Ziemi, którzy wyrazili 

swoją aprobatę. 

Natalia Czyżowska zarządziła tajne głosowanie nad kandydaturą dr hab. Joanny Rutkowskiej 

na kierownika studiów doktoranckich. Oddano ważne głosy: 9 – za, 0 – wstrzymujące się, 0 – 

przeciw. 

 

Punkt szósty 

Interpretacja Regulaminu Konkursu DDD i ujednolicenie zasad rozliczania wyjazdów 

 

Katarzyna Konik zwróciła uwagę na interpretację zapisu regulaminy dotyczącego sankcji 

nakładanych na uczestników Konkursu, którzy nie rozliczą się w terminie. Osoby takie nie mają 

prawa do uzyskania dofinansowania w trzech kolejnych edycjach, jednakże dotychczas sankcje 

były nakładane w trzech następujących edycjach po edycji, w której nie rozliczono środków. 

Istotne jest, aby sankcje nakładane były od momentu nierozliczenia środków z konkursu. 

Zgodnie z tym, sankcje powinny obowiązywać w kolejnych trzech edycjach konkursu, które 

nastąpią po stwierdzeniu braku rozliczenia. 

Paula Złotowska i Michał Olszowski zaważyli, że interpretacja taka wynika wprost z 

regulaminu konkursu, zatem należy zmienić istniejącą praktykę. 



Natalia Czyżowska poinformowała, że Przewodnicząca Zespołu ds. Konkursu Agnieszka 

Batko zauważyła rozdźwięk pomiędzy zasadami rozliczania wyjazdów zagranicznych i 

krajowych oraz zwróciła uwagę na problem podwójnego finansowania. Po zasięgnięciu opinii 

pracowników biura TD UJ zaproponowała ujednolicenie zasad poprzez stosowanie  zapisu dot. 

wyjazdów zagranicznych:  

"Towarzystwo Doktorantów UJ może przyznać środki wyłącznie do wysokości różnicy między 

kwotą wnioskowaną a kwotą zabezpieczoną przez wszystkie wykazane obliga” oraz wykreślenie 

z zasad rozliczania zapisu: "Osoby, których udział w danym wydarzeniu jest współfinansowany 

przez macierzystą jednostkę Uniwersytetu i rozliczają się za jej pośrednictwem powinny 

dostarczyć wystawioną notę księgową obciążającą Towarzystwo Doktorantów na kwotę 

przyznanego dofinansowania". 

W przypadku wyjazdów krajowych zaproponowała dodanie zapisu: "Towarzystwo 

Doktorantów UJ może przyznać środki wyłącznie do wysokości różnicy między kwotą 

wnioskowaną a kwotą zabezpieczoną z innych źródeł." 

Katarzyna Konik potwierdziła, że zapisy te są zasadne. 

Emil Antipow zwrócił uwagę, iż nad głosowanie należy się wstrzymać do czasu zapoznania się 

z opinią całego Zespołu ds. Konkursu na Dofinansowanie Działalności Doktorantów UJ. 

 

Punkt siódmy 

Wyjazd integracyjny – podsumowanie 

 

Katarzyna Konik poinformowała, że wyjazd integracyjny TD UJ do Egeru jest w pełni 

przygotowany. Termin wyjazdu to 2-4 czerwca 2017 roku. Koszt uczestnictwa doktoranta to 

125 zł. W przypadku osób towarzyszących niebędącymi doktorantami koszt to 200 zł. W cenie 

przewidziany jest ubezpieczenie, przejazd, nocleg ze śniadaniami, degustacja wina w Dolinie 

Pięknej Pani, zwiedzanie Egeru, wejście do term oraz grill. Swoje uczestnictwo potwierdziło 

38 osób. 

 

Punkt ósmy 

Głosowanie nad regulaminem Salonu Gigantów 

 

Katarzyna Konik poinformowała, że organizatorka Salonu Gigantów Marta Hoffman ustaliła 

termin wydarzenia na 6 czerwca 2017 roku o godzinie 15:30 w Audytorium Maximum UJ. 

Zaproponowała również głosowanie nad regulaminem Salonu ze względu na jego konkursowy 

charakter oraz nagrodę wysokości 3500 zł. 

Aneta Pieczka zauważyła, że wybrana godzina jest zbyt wczesna. Katarzyna Konik 

zadeklarowała, że zgłosi konieczność przełożenia Salonu na późniejszą godzinę. 

W regulaminie zostały wprowadzone zmiany dotyczące nazwy komisji oraz wykreślenia 

punktu o powinowactwie konkursowiczów i członków komisji oceniającej. 

Natalia Czyżowska zarządziła jawne głosowanie nad zatwierdzeniem regulaminy z 

zaproponowanymi poprawkami. Oddano ważne głosy: 8 – za, 0 – wstrzymujące się, 1 – 

przeciw. 

 

 



 

 

Punkt dziewiąty 

Wybór przedstawiciela doktorantów do Rady Centrum Językowego UJ CM 

 

Natalia Czyżowska poinformowała, że obok funkcjonującego dla całego UJ Językowego 

Centrum Językowego, działa Rada Centrum Językowego Collegium Medicum. Do tej pory ona 

uczęszczała na jej posiedzenia Komisji, ale obecnie nie jest doktorantem CM UJ w związku z 

tym konieczny jest wybór nowego przedstawiciela. Jako kandydatkę zaproponowano 

Magdalenę Olbert.  

 

Natalia Czyżowska zarządziła tajne głosowanie. Oddano ważne głosy: 9 – za, 0 – wstrzymujące 

się, 0 – przeciw. 

 

Punkt dziewiąty 

Sprawy bieżące i wolne wnioski  

 

a. Dominik Hodurek przedstawił proponowany rozdział pokoi w domach studenckich. 

Zauważył, że zmniejszyła się pula pokoi jednoosobowych ze względu na remont w DS. 

Nawojka. Ponadto nie wprowadzono istotnych zmian w stosunku do poprzedniego roku. 

Uzgodnienia są wynikiem porozumienia z władzami.   

 

b. Dominik Hodurek przedstawił punktację, obowiązującą przy rozdzielaniu miejsca w 

domach studenckich. Dodał, że zgodnie z regulaminem i zmianą zapisów, nie będzie od tej 

pory brany pod uwagę dochód.  

Natalia Czyżowska zarządziła jawne głosowanie nad zasadami punktacji. Oddano ważne 

głosy: 8 – za, 0 – wstrzymujące się, 1 – przeciw. 

 

c. Natalia Czyżowska poinformowała o zaproszeniu na spotkanie z Pełnomocnikiem Rektora 

ds. Kształcenia prof. dr hab. Mariuszem Cichoniem. Podczas spotkania, odbywającego się 

19 czerwca 2017 roku w Sali Senackiej Collegium Novum o godzinie 14:00, mają zostać 

poruszone kwestie kształcenia  kompetencji dydaktycznych  doktorantów. Na spotkanie 

został delegowany Konrad Kulikowski. Konrad Kulikowski zwrócił się do Rady z prośbą o 

przesłanie mu ewentualnych problemów, które powinny zostać poruszone na spotkaniu. 

 

d. Natalia Czyżowska przedstawiła sprawę Wydziału Zarządzania i Komunikacji Społecznej, 

zwracającego się z prośbą o zaopiniowanie nowych programów studiów doktoranckich, co 

na ten moment nie jest możliwie z powodu braku niektórych dokumentów. Paula Złotowska 

stwierdziła, że opinia zostanie wydana, gdy WZiKS prześle konieczne dokumenty. Natalia 

Czyżowska poinformowała, iż zasięgnęła opinii przedstawicieli doktorantów z 

poszczególnych instytutów WZiKSu w związku z proponowanymi zmianami w programach 

studiów. Michał Olszowski zaproponował dodanie na stronie internetowej zakładki Opinie, 

która ułatwiłaby procedowanie. 



e. Michał Olszowski zreferował problem, który pojawił się na Rektorskiej Komisji Statutowo-

Prawnej w związku z wyborami Przedstawicieli Doktorantów zorganizowanymi na WFAiS. 

Komisja Rewizyjna została poproszona o ocenę prawidłowości ich przeprowadzenia, gdyż 

pojawiły się wątpliwości czy w związku z nowelizacją Statutu UJ wybory nie powinna 

zarządzać Wydziałowa Komisja Wyborcza. Pomiędzy władzami UJ a TD są tu rozbieżności 

interpretacyjne. O wyniku wyborów została powiadomiona Pani Dziekan Wydziału FAIS 

pismem nadanym przez Prezesa Towarzystwo Doktorantów dnia 13.05.17 r., a więc krótko 

po przeprowadzeniu wyborów na Wydziale. Komisja Wyborcza nie otrzymała równoległej 

informacji ponieważ Regulamin TD UJ tego nie przewiduje i nie było to nigdy przez TD UJ 

praktykowane (jakkolwiek można przyjąć taką praktykę w przyszłości). Zgodnie z art. 71 

ust. 2 p.s.w., tryb wyboru oraz czas trwania kadencji przedstawicieli studentów  

i doktorantów określają odpowiednio regulamin samorządu studenckiego i regulamin 

samorządu doktorantów (w Regulaminie TD UJ jest to art. 39 – 41b). Informacja o  

wyborach została 28.04.17 r. zamieszczona na stronie internetowej TD UJ, 05.05.17 r. 

dodatkowo rozesłana newsletterem (stosownie do art. 39 ust. 5 Regulaminu), zaś cała 

procedura przeprowadzona była poprawnie. Stosunkowo wysoka frekwencja świadczy, iż 

doktoranci nie mieli problemu z dotarciem do informacji o terminie wyborów. Zdaje się, 

że poprzez zarządzenie przeprowadzenia wyborów przez wydziałową komisję wyborczą (§ 

32 ust. 4-5) należy rozumieć co najwyżej zawiadomienie Towarzystwa Doktorantów przez 

Komisję o zaistniałym wakacie. Ustawa stanowi bowiem wprost, że tryb wyboru do 

organów kolegialnych, a więc w szczególności takie czynności jak wszczęcie procedury 

wyborczej, ogłoszenie terminu czy sam wybór, powinien zostać oznaczony w regulaminie 

samorządu (art. 71 ust. 2 p.s.w.). Sprzeczne z ustawą byłoby przyjęcie, że procedurę 

wyborczą przedstawicieli samorządu może określać statut uczelni. Przyznanie kompetencji 

jakiemukolwiek organowi spoza samorządu do przeprowadzania wyborów spośród jego 

członków naruszałoby fundamenty samorządowej autonomii. Bez znaczenia jest tu czy są 

to całe wybory, ogłoszenie ich terminu czy tylko liczenie głosów. Każda czynność wyborcza 

może bowiem wpłynąć na ostateczne wyniki, stąd też wybory – od początku do końca – 

powinny być przeprowadzane samodzielnie przez upoważnione w regulaminie organy TD 

UJ. Sprawa będzie jeszcze konsultowana z władzami. 

 

f. Konrad Kulikowski poinformował Radę o problemie ws. publikacji wyników badań 

przeprowadzonych przez Zespół ds. Badania Opinii i Postaw Doktorantów. Jeden z autorów 

chce zostać wykreślony z listy autorów w momencie, gdy doszło już do publikacji artykułu 

naukowego i prowadzone są prace nad jego jak najszerszą promocją. Konrad Kulikowski 

przedstawił swoje dylematy związane z  upowszechnianiem wyników badań w zaistniałej 

sytuacji.  

 

Przychodzi Tomasz Guzik o godzinie 20:19. 

 

Odbyła się dyskusja.  

    Rada TD UJ poparła promocję wyników badań. 

 



Punkt dziesiąty 

Zamknięcie posiedzenia 

 

Natalia Czyżowska zamknęła posiedzenie Rady TD UJ o godzinie 20:37. 


